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De Regeringscommissaris* 

Amice , 
Het mijn b r i e f van 21 iovember 1<*9 

Ko*1785/te/EB, sond i k ü een exemplaar Tan de Franse 
nota met betrekking tot de bespreklngen f die F r a n k r l j geëntameerd heeft met B e l g i e f Nederland, Luxemburg en 
Italië. Ik meen goed te doen Ü van het verdere ver* 
loop van deze raak op de hoogte te houden, omdat er 
van Amerikaanse z i j d e voor d i t onderwerp zeer grote 
be l a n g s t e l l i n g bestaat» 

Het Nederlandse standpunt ten aan
zien van het Franse memorandum i s , dat d i t v e e l te 
vaag Is en voor onsweinig baten z a l opleveren. Indien 
wi j aan da Franse gedachte medeverken, v i l l e n w i j 
d i t a l l e e n doen, indien er aanmerkelijk betere r e s u l 
taten zouden kunnen vorden bereikt» Ka bespreking 
i n de 8*£*A* verd van Nederlandse z i j d e een memoran
dum opgesteld, dat a l s uitgangspunt z a l dienen voor 
onze besprekingen In P a r i j s en daar w a a r s c h i j n l i j k 
op t a f e l z a l vorden gelegd* 

De besprekingen te P a r i j s z u l l e n 
aanvangen op 29 Kovember, voorlopig op expertsniveau* 
Van Kederlandse z i j d e z a l de heer Spierenburg met de 
l e i d i n g van deze besprekingen vorden b e l a s t * Van het 
Sederlandse memorandum doe i k V h i e r b i j een exemplaar 
der Engelse v e r t a l i n g toekomen.Dit memorandum moet 
grotendeels a l s vorking paper vorden beschouwd* 

Op 2H dezer hebben t e fs-Grevenhage 
besprekingen plaatsgevonden met de Ministers van 
Zeeland en Bech aan v i a d i t memorandum werd voorgelegd 
Tijdens deze bespreking bleek, dat de heer van Zeeland 
i n grote trekken met de gedachten, neergelegd i n d i t . 
memorandum, accoord ging* Ten aanzien van de vraag 
of d i t memorandum a l s een Benelux-memorandum op t a f e l 
gelegd zou gunnen vorden, gaf de heer van Zeeland 
voorshands een ontwijkend antwoord* H i j zou deze 
zaak nog i n het Belgische Kabinet moeten bespreken* 
Z a k e l i j k ging de heer van Zeeland geheel met het 
memorandum accoord, dodh zoals w i j de heer van Zeeland 
kennen, sou h i j n i e t gaarne de Fransen met een zo 
p o s i t i e f memorandum i n een moeilijke p o s i t i e v i l l e n 
brengen* 

Tan Kederlandse z i j d e verd besloten, 
dat d i t memorandum toch t e r spreke geerecht zou vorden 
ook indien men van Belgische z i j d e z i c h zou beperken 
tot een slechts algemene ondersteuning van de imhoud 
van d i t memorandum* 

Zij n e r Excellentie Mr.E.IS.van Kleffens, 
iï.K.'s Bulteogeweea en Gevolmachtigd Ambassadeur*. 
te 
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Over deze zaak l a ook contact 
•et de Amerikanen geweest» Op 19 dezer vond t e 
•s-Gravenhage plaats een bespreking van enige 
ECA-mensen, te weten de heer K a t z f plaatsvervanger van de heer Harrlman, en de chefs der ECA-Mlssies 
i n Pen Haag9 Londen f Brussel en Parijs» Het betrof 
h i e r een interne ECA-bespreking» 

Van deze gelegenheid maakte de 
heer Stikker echter gebruik de Amerikanen voor een 
diner u i t te nodigen, t e r gelegenheid waarvan 
ook gepraat werd over da Franse plannen en het 
Hederlandee standpunt terzake. Daarbij bleek, het* 
geen U niet verwonderen z a l , dat de Amerikanen 
zeer geïnteresseerd waren i n het Kederlandse stand
punt» 

Ka de bespreking, die op 2h 
dezer met de heer van Zeeland plst-ts vond, vond een 
bespreking plaats b i j K l u i s t e r £tikker met de heren 
Chapln en Hunter» Tijdens d i t gesprek, waaraan i k 
deelnam, werd aan genoemde Amerikaanse heren een 
exemplaar van het memorandum overhandigd en werden 
daaraan enige toelichtingen vastgeknoopt» Ook om 
die reden l i j k t het mij n u t t i g , dat ü zo goed moge
l i j k op de hoogte bent» 

Er doen z i c h f e i t e l i j k twee grote 
vraagstukken voori 

In 'de eerste plaats i n hoeverre 
de door F r a n k r i j k voorgestelde regionale bespreking 
tot werkelijk positieve r e s u l t a t e n kan lelden» 

Ce indruk van de heer Stikker en 
ven mij i s dat de Fransen gaarne i n het vage z u l l e n 
b l i j v e n » Ret meer positieve Kederlandse standpunt 
z a l de Fransen s t e l l i g b l o o t s t e l l e n aan een sterkere 
Amerikaanse druk. In hoeverre er belangrijke r e s u l 
taten In P a r i j s bereikt kunnen worden, kan i k thans 
nog n i e t beoordelen. Ik sta daartegenover voorshands 
nog s ceptlsch. 

Een tweede b e l a n g r i j k punt In dit 
verband i s , dat een voorlopig onderzoek heeft u i t 
gewezen, dat het moeilijk z a l z i j n Engeland i n deze 
regionale groepering te betrekken. Van Kederlandse 
z i j d e zouden w i j Engeland wel gaarne h i e r b i j v i l l e n 
betrekken» Zoals U bekend z a l z i j n neemt S i r Stafford 
Crlpps nogal een negatief standpunt in» 

In de grond van de zaak z i j n de 
Amerikanen geschrokken van het f e i t , dat het ook 
op zuiver economische en financiële gronden moeilijk 
z a l z i j n Engeland geheel i n deze zaak op te nemen» 
Daarbij speelt uiteraard een grote r o l het f e i t , 
dat Engeland zo grote schulden aan India, Pakistan 
en Egypte heeft, waardoor steeds weer financiële 
druk op Engeland wordt uitgeoefend» Hoe men Engeland 
niettemin b i j deze zaak z a l moeten betrekken i s nog 
ni e t geheel duidelijk» V i j z u l l e n w a a r s c h i j n l i j k 
van Kederlandse z i j d e er wel zeer sterk op moeten 
aandringen dat over d i t vraagstuk toch rechtstreeks 
met Engeland z a l worden gesproken» 
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B i j het besprek, dat heden
middag mat de Amerikaanse Ambassadeur en de heer 
hunter plaats vond, bleek, dat dese heren over 
de besprekingen die op 19 Kovetaber hadden plaats 
gevonden reeds contact gesocht hadden met «feshlngton< 
Daarbij Heek, dat ook de Amerikaanse Hcgerlng 
sympathiek staat tegenover de gedtchten d i e i n 
het Nederlands memorandum tot uitdrukking z i j n ge* 
bracht» 

Het v r i e n d e l i j k e groeten, 
a l s steeds, gaarne 

t . t . 

(Dr.K.M.HIrschfeld.) 


